

Press release English

Here and now...amnesia

VERNISSAGE + PERFORMANCE: 13.05.2011, 7 pm.

EXHIBITION: 14.05-16.06.2011

OPENING HOURS: Thursday-Sunday, 4-8 pm.

ARTISTS: Dalila Dalléas Bouzar, Dominik Lejman, Rebecca Loyche, Maryna Markova, Francisco Rozas

CURATOR: Katia Hermann

Influenced by cultural, social and political changes, remembrance, commemoration and forgetting are ongoing processes that accompany the construction and re-interpretation of personal and national identity. Lots of facets and questions exist about memory - one of the biggest mysteries of human brain studied in many different disciplines like in neurobiology, psychology or philosophy.

Artists rely on their memory for creation, they get inspired from their memories, reconstruct, imagine memorials or create surfaces for projection of the memory.

The exhibition *here and now... amnesia* at SAVVY Contemporary is a possibility to research upon and discover "memory-traces" of five artists from Western and non-Western countries living in Berlin, aiming to coin a "here and now" with their art works especially created for the show.

SAVVY Contemporary invites the artists to create new pieces in permanent dialogue with one another and with the curator, as well as develop a scenography for the multidisciplinary group show that will approach different facets of memory or the loss of it, amnesia.

An interdisciplinary exhibition catalogue will be published, featuring essays on memory/amnesia from philosophical, art critical, neurobiological, historical and sociological perspectives.

For further information, please contact SAVVY Contemporary's art director Dr. Bonaventure Ndikung: arts@savvy-contemporary.com and our website www.savvy-contemporary.com

We are looking forward to seeing you at SAVVY Contemporary

Best regards,

Claudia Lamas Cornejo
Management and PR

SAVVY Contemporary
Richardstr.43/44
12055 Berlin

Here and now...amnesia

VERNISSAGE + PERFORMANCE: 13.05.2011, 19.00 Uhr

AUSSTELLUNG: 14.05-16.06.2011

ÖFFNUNGSZEITEN: Donnerstag - Sonntag, 16.00 – 20.00 Uhr

KÜNSTLER: Dalila Dalléas Bouzar, Dominik Lejman, Rebecca Loyche, Maryna Markova, Francisco Rozas

KURATORIN: Katia Hermann

Erinnerung und Gedenken sind unaufhörliche Prozesse, die zur Interpretation und Schaffung von individuellen und nationalen Identitäten beitragen. Da unser Gedächtnis kulturell, sozial und politisch geprägt ist, bestehen bezüglich Gedächtnisfunktion und Gedächtnisleistung viele ungeklärte Fragen und Vermutungen. In den Humanwissenschaften wie etwa der Neurobiologie oder der Psychologie, ist das menschliche Gehirn nach wie vor ein großes Rätsel. Künstler wiederum beziehen sich auf ihr Gedächtnis, um sich von ihren Erinnerungen inspirieren zu lassen, Erinnerungsbilder zu rekonstruieren, Denkmäler zu gestalten oder um Projektionsflächen für das Gedächtnis zu schaffen.

Die Ausstellung *here and now... amnesia* bei SAVVY Contemporary ist eine Möglichkeit zur Erforschung und „Gedächtnispfade“ von fünf in Berlin lebenden „westlichen“ und „nicht-westlichen“ Künstlern zu entdecken, die mit ihren für dieses Projekt erstellten Arbeiten ein „hier und jetzt“ erfinden.

SAVVY Contemporary ermöglicht den Künstlern in einem permanenten Dialog untereinander und mit der Kuratorin Werke zu entwickeln, und eine Szenographie für diese interdisziplinäre Gruppenausstellung zu erarbeiten. Dabei werden unterschiedlichste Facetten des Erinnerns und des Vergessens, der Amnesie untersucht.

Ein fachübergreifender Ausstellungskatalog, der zur Vernissage erscheint, begleitet die Ausstellung mit Beiträgen über das Gedächtnis/Vergessen aus philosophischer, neurobiologischer, kunstkritischer, sozialer sowie historischer Sicht.

Für weitere Informationen kontaktieren Sie bitte SAVVY's art director Dr. Bonaventure Ndikung: arts@savvy-contemporary.com und unsere www.savvy-contemporary.com

Wir freuen uns auf Ihren Besuch bei SAVVY Contemporary!

Beste Grüße,

Claudia Lamas Cornejo
Management und PR

SAVVY Contemporary
Richardstr.43/44
12055 Berlin



WE HAVE THE PLEASURE TO INVITE YOU TO THE OPENING OF THE EXHIBITION:

HERE AND NOW...AMNESIA

FRIDAY 13/05/11 / 7 PM // RICHARDSTR. 43/44 / BERLIN-NEUKÖLLN

Dalila Dalléas Bouzar / Dominik Lejman / Rebecca Loyche / Maryna Markova / Francisco Rozas
curated by Katia Hermann